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(folytatás az 1. oldalról)
Az adóforintok felhasználásá-

ról Kiszely Mihály alpolgármes-
ter adott számot, elmondva,
hogy miután az állam az önkor-
mányzatok mûködését csak
részben finanszírozza, a besze-
dett helyi adóból kell kiegészí-
teni az oktatás, a kultúra, a
sport, a közlekedés, a média he-
lyi mûködését, és sok mindenre
már nem jut pénz. Így – jegyez-
te meg szomorúan Kiszely Mi-
hály – fejlesztések is csak hitel-
bõl valósulhattak meg Szarva-
son az elmúlt évben is. Beszá-
molt arról is az alpolgármester,
hogy Szarvason 1100 helyi ipar-
ûzési adót fizetõ céget és vállal-
kozást tartanak nyilván, õk
összesen 340-350 millió forin-
tot – a mindenkori városi költ-
ségvetés 12-14%-át – fizetnek
be évrõl évre. Emellett, hangsú-
lyozta, munkát adnak, bért fizet-
nek, családok megélhetését te-
szik lehetõvé, s ha a meglévõ
vállalkozások csak egy-egy em-
bert tudnának még alkalmazni,
akkor gyakorlatilag megszûnne
a munkanélküliség Szarvason. A
húsz legnagyobb helyi iparûzé-
si adót fizetõ cégérõl elmondta
Kiszely Mihály, hogy õk az

összes iparûzési adó 65%-át,
mintegy 210 millió forintot fi-
zetik, s emellett még számos
rendezvényt, civil szervezetet
támogatnak. Az adófizetésért,
csakúgy mint a civil támogatá-
sért köszönetet mondva, a sike-
res 2006-os esztendõre ürítették
poharaikat a vendégek és ven-
déglátók, majd a legnagyobb
adófizetõk emléklapot vehettek
át Babák Mihály, Kiszely Mi-
hály és a szintén jelen lévõ Do-
mokos László országgyûlési
képviselõ gratulációjától kísér-
ve. Az emléklapok kiosztását
követõen Domokos László kö-
szöntötte is a cégek vállalkozá-
sok képviselõit, felhívta egyúttal
figyelmüket, hogy közös gondol-
kodással, közös tervekkel, az eu-
rópai felzárkózás jegyében, a
Körös Fejlesztési Terv megvaló-
sításában való részvétellel 2007-
tõl új lendületet vehet a térség
gazdasága. Az állófogadás a kö-
szöntõk után beszélgetéssel foly-
tatódott és zárult, ahol a vállalko-
zók, képviselõk, intézményveze-
tõk megbeszélhették az elmúlt
idõszak sikereit, gondjait, s be-
számoltak egymásnak az elõt-
tünk álló esztendõ terveirõl, le-
hetõségeirõl.                       T.L.

Isten tartsa meg ...

Folytatás az 1. oldalról
Kisvárosunk minden lakója,

érezze otthonának Szarvast, érez-
zék és éljék meg, higgyék el: min-
den szándék, minden tett értük
van. Ezeken az általános gondo-
latokon túl természetesen vannak
konkrét elképzeléseink, legalább
ezer terv van a tarsolyunkban, sõt
jól elõkészített programokkal is
rendelkezünk, hogy akár a
Brüsszelbõl, akár a minisztériu-
mokból, akár a megyébõl induló
„szelet” alkalmasint a vitorlánk-
ba foghassuk.

Nagyon fontos ugyanis tudni,
észrevenni, hogy a „pénz-szél”
merrõl fúj, mert annak ellenére,
hogy nem vagyok pénz-mániás,
tudom, hogy mindenhez kell a
pénz. Szorosan ide tartozik még
az is, hogy a megszerzett, meg-
kapott pénzt minél hatékonyab-
ban tudjuk felhasználni, ez sem
könnyû dolog, sok az ellenérde-
kelt.

– Elsõre kicsit furcsán hang-
zik ez…

– Pedig így van, mert az embe-
rek szeretik a megszokottat – ez
teljesen természetes emberi tulaj-
donság – és nem szeretik a válto-
zásokat. Pedig az egész élet – ha
jobban belegondolunk – nem más,
mint változások sorozata. Amint
egy emberi szervezet folyamatos
biológiai változáson megy ke-
resztül élete során, egy városnak
sem ugyanazok az igényei ma,
mint voltak tíz éve. Emiatt aztán
elbizakodni sem lehet, hiszen ha
ma sikerül is szebbet-jobbat al-
kotni, az holnapra már természe-
tessé válik, s jelentkeznek az új
igények. A közszereplést így az-
tán nem lehet félig csinálni, mert
az elképzelések és az azok meg-
valósításához vezetõ döntések so-
rozata sok ember életét befolyá-
solja. Ezért nem lehet ebbe bele-
fáradni sem, illetve, ha tartósan
úgy érzi valaki, hogy belefáradt,
akkor abba kell hagyni. Csakúgy,
mint az orvos, aki nem csak bete-
geket gyógyít, hanem hivatása,
hogy az egészségünkrõl gondos-
kodjon, a városvezetés is egész
embert kíván, s az én ars poeti-
cám szerint ezt az elfoglaltságot
nem lehet pusztán a pénzért csi-
nálni, ez a munka nem korlátozó-
dik jövedelemszerzésre, ez hiva-
tás, ami még a magánéletet is erõ-
sen befolyásolja.

– Ilyen ars poetica mellett
mennyi ideje jut a magánéletre, a
családra?

– Nem túl sok, de azért igyek-
szem, hogy szüleim, gyermekem
és feleségem, a rokonság is kap-
jon belõlem eleget. A család tu-
domásul veszi ezt.

– Polgármesteri tisztsége mel-
lett parlamenti képviselõ is, az
ország dolgaiban is naprakész in-

formációkkal rendelkezik. Fontos
ez Önnek?

– Nem csak az információ, ha-
nem az is nagyon fontos, hogy
befolyásolni lehet az Országház-
ban a döntéseket. A megye, a kis-
térség, a város érdekében, az itt
élõk megbízásából és javára
igyekszem élni ezzel a befolyá-
solási lehetõséggel.  Sokan úgy
vélik, nem összeegyeztethetõ a
két tisztség, én úgy látom, hogy
igen. Szerénytelenség nélkül
mondhatom, hogy mindenki gyõ-
zõdjön meg róla, más polgármes-
terek és képviselõk mennyit, ho-
gyan tettek le az asztalra. Gondol-
ják végig: kihagyott-e valamilyen
lehetõséget az elmúlt idõszakban
Szarvas? Nem biztos, hogy min-
dig nyertünk, de azt hiszem min-
dent megpróbáltunk. Az én ko-
romban már nagyon fontos az is
– amit mások negatív módon
aposztrofálnak –, hogy céltudatos
legyek, s ha vannak jó célok, ak-
kor határozott azok megvalósítá-
sában. Nem mellékesen a parla-
mentben, Domokos László sze-
mélyében ennek a térségnek,
Szarvas városának rengeteget
dolgozó képviselõje van, aki na-
gyon sokat segít az itt élõk bol-
dogulásában.

– Az elmúlt évet sikeresnek,
átlagosnak netán sikertelennek
látja?

– A város korábban – a megye
számos településéhez hasonlóan
– egy képzeletbeli lejtõn haladt
lefelé, egy ideje viszont elindult
felfelé és tavaly sem állt meg a
felfelé vezetõ úton. Állhatatos,
kitartó, jó célok érdekében vég-
zett kemény munkával sikerült ezt
elérni, és nem szabad letenni a
jövõben sem errõl, még ha a kis-
hitûek ellenzik is. Az elmúlt év
nem volt sikeres, hiszen nem si-
került minden, de sikertelen sem
volt, hiszen sokan irigyelnek min-
ket. Ezzel úgy vagyok, ahogy én
is hallottam az öregektõl: inkább
irigyeink legyenek, mint olyanok,
akik szánakoznak rajtunk. Amit
tavaly elterveztünk, azt megvaló-
sítottuk, vagy megkezdtük a meg-
valósítását, vagy hamarosan meg-
kezdjük. Tudtunk volna bizonyá-
ra több beruházást is megvalósí-
tani, megkezdeni, nem sikerült
minden, de nincs okunk panasz-
ra, mert haladtunk. Ha a szarva-
siak most gondolatban végigjár-
ják a várost, észreveszik, hogy mi
minden változott, fejlõdött nem
csak az utóbbi évben, hanem az
egész ciklusban. Úgy látom, hogy
ez tartást is ad nekünk, önbecsü-
lést, kötõdést, városszeretetet.

Voltak persze olyan dolgok is
a múlt évben, amire nem szíve-
sen gondolok, mert feleslegesnek,
idõpocsékolónak tartok, s úgy lá-
tom, hogy a fejlõdés irányába

mutató munkától vettek el értékes
energiát. Tudomásul veszem
azonban, hogy vannak más szán-
dékok és érdekek, idõvel kiderül,
hogy melyik a jó és a helyes, ezért
talán a város érdeke is, hogy ne
spóroljuk meg ezeket a vitákat
sem. Én óvok mindenkit attól,
hogy elsõre elfogadjunk dolgokat,
magam is hagyok idõt arra, hogy
körbejárjak egy-egy témát, elkép-
zelést. Ha a józan eszére hallgat
az ember, nem nehéz kiválogatni
a búzából az ocsút.

– A 2006-os választási év. Ne-
hezebb lesz, mint az elõzõ?

– Bizonyára. Több türelem kell
hozzá, több toleranciára, önmér-
sékletre lesz szükség. Ilyenkor az
ember találkozik borzasztó ha-
zugságokkal is. A körítést, mint
krumpliról a héját, le kell há-
mozni, hogy meglássuk: mi
van mögötte. Akkor meg tud-
juk állapítani, mi használ a vá-
rosnak, mi nem, ki mond igazat,
ki nem.

– A fejlõdés szempontjából is
gondoltam nehézségekre…

– Bízom benne, hogy a város
töretlen fejlõdését a választások
nem befolyásolják. Ez az év sem
lesz persze olyan, hogy minden
reális és jogos igényt ki tud-
nánk elégíteni. Otthon, a csa-
ládban sem tudunk mindig min-
den igényt egyszerre kielégíteni,

minden problémát megoldani.
– Mik lennének mégis azok a

dolgok, amik ha megvalósulná-
nak, elégedett lenne?

– Erre is nehéz válaszolni, mert
azért az ember maximalista, és
szeretné, ha minden terve megva-
lósulna. Azt mindenképpen sze-
retném, hogy a kínálkozó lehetõ-
ségek mindegyikét igyekezzünk
kihasználni továbbra is. Igyekez-
zünk ugyanakkor a negatív dol-
gokat, a rossz hatásokat
kívültartani városunkon, próbál-
juk megóvni önmagunkat, egy-
mást a megrázkódtatásoktól.
Meggyõzõdésem, hogy a nyu-
godt, békés, szeretetteljes, indu-
latoktól mentes, alkotó légkör el-
engedhetetlen városi szinten és az
egyének szintjén. Azt szeretném
tehát, hogy adassék meg minden-
kinek ez a légkör, mindenki tud-
jon ebben a városban dolgozni,
keresni, családjáról gondoskodni.
A várost irányító testület – ame-
lyik bölcs vezetõje a városnak –
munkájához a városlakók támo-
gató jóindulata, õszinte vélemé-
nye, segítõkészsége szükséges.

Bizakodó vagyok 2006-ban is,
bár tudom, hogy nem lesz
könnyû, nem kapunk semmit ké-
szen. A lényeg, hogy legyen
egészség, legyenek vágyaink, cél-
jaink, s tegyünk érte, hogy meg-
valósuljanak.                        T.L:

Jó célok érdekében, kemény munkával


